
Kulturudvalget

Til: Kulturministeren

Dato: 10. marts 2017

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 134
Forslag til lov om ændring af lov om biblioteksafgift. (Indførelse af biblioteksaf-
gift for e-bøger og netlydbøger og ændring af biblioteksafgiftens undergrænse
m.v.).
Af kulturministeren (Mette Bock)

Spørgsmål 1
Hvad er efter ministerens opfattelse problemet i at have en minimumsudbeta-
ling af biblioteksafgift på f.eks. 5.000 kroner pr. modtager pr. år i betragtning
af, at formålet med biblioteksafgiftsordningen er, ”…at støtte dansk sprog og
kultur, og at ordningen derfor bør tilgodese dem, for hvem forfattervirksomhe-
den er det primære og ikke dem, der skriver nogle få bøger, f.eks. som følge
af deres profession eller fritidsinteresse”, som det fremgår af lovforslagets be-
mærkninger afsnit 3.2.2?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Søren Søndergaard (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Soren.Sondergaard@ft.dk og til
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Orla Hav
formand
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